
 

 

Z á v ě r 
 
roku 2006 opravňuje zastupitelstvo obce v Pusté Polomi vyhodnotit splnění volebního programu v posledním čtyř-letém 
období 2003 – 2006. 

 
Nejvystižněji lze úspěšnost plnění každého úkolu vyhodnotit podle výše finančního objemu a zejména získaných dotací 
ze státního rozpočtu. Zastupitelstvo obce hodnotilo své čtyřleté volební období jako mimořádně úspěšné. 
 
Bylo v něm proinvestováno ………………………………………………………………………………………………28,6 mil. K č  
a na tento finanční objem bylo získáno ……………………………………….........................................................13,0 mil. K č 
finančních prostředků ze státního rozpočtu, což je možno hodnotit jako mimořádný úspěch. 
Tento úspěšný výsledek je znásoben tím, že ke konci minulého roku byl  zcela splacen investiční úvěr ve výši..1.5 mil. K č 
 
Jaké konkrétní investi ční akce a stavební opravy zastupitelstvo obce reali zovalo v uplynulém volebním období 
vyplývá z níže uvedeného hodnocení a pln ění. 
 
1.  Naším úkolem v prvním roce čtyřletého volebního  období  -  r . 2003  byla 
výstavba suchého poldru – tzv. protipovod ňové nádrže  v silně svahovité části obce ve směru k Hlubočci, která slouží 
k zachycení přebytečné vody. 
Toto protipovodňové zařízení již splnilo své poslání, zejména v posledních dvou letech, kdy při nadměrných srážkách a 
při jarním tání došlo  k naplnění celé 4000 m³ kapacity vodní nádrže a tím i k zamezení vzniku škod na majetku občanů 
bydlících ve spodní části obce. 
 
Celkový náklad na protipovodňovou nádrž s přelivným zařízením činil ……………………………………………..3,5 mil. K č, 
přičemž  80% z uvedené částky tj. ………………………………………………...........................................……....2,8 mil. K č 
nám poskytlo Ministerstvo pro místní rozvoj v Praze a tím umožnilo realizovat tuto prospěšnou stavbu. 
 
 
2.  Druhou finančně náročnou stavbou, kterou jsme zahájili také v roce 2003 a dokončili v roce 2004 byla  
rekonstrukce objektu bývalého kláštera,  který zůstal po přestěhování dvou tříd ZŚ a hudební školy do nové nádstavby 
mateřské školy zcela nevyužitý. 
Proto jsme se v zastupitelstvu obce rozhodli, že  vzhledem k chátrajícímu stavu objektu nebudeme rekonstrukci dále 
odkládat.  
Vzhledem k tomu, že Ministerstvo pro místní rozvoj  v Praze vyhlásilo možnost získání dotace na 1 byt pro zdravotně a 
zejména pohybově postižené občany ve výši ….................................................................................................800 tis. K č, 
rozhodli jsme se pro rekonstrukci 7 bytů a možnosti získat dotaci ve výši ………………………………………...5,6 mil. K č. 
O tuto formu výstavby byl velký zájem a proto jsme naši žádost s potřebnou dokumentací osobně projednali a předali na 
Ministerstvu v Praze. K naší radosti nám bylo vyhověno. 
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Z celkového počtu  60-ti podaných žádostí bylo výběrovou komisi v Praze vybráno 21 žádostí a naše obec se umístila na 
1. místě. 
Celkový náklad na bytové zařízení dosáhl …………………………………...…………………………………………8,6 mil. K č. 
 
 
3.  Další dotovanou stavbou, kterou jsme zahájili v roce 2006 byla  
rekonstrukce hasi čské zbrojnice o rozpo čtovém nákladu  ……………………………………………………….4,5 mil. K č. 
Ke stavbě celého objektu jsme mohli přistoupit jen proto, že Ministerstvo vnitra v úzké součinnosti s Poslaneckou 
sněmovnou v Praze vyhovělo naší žádosti a poskytlo nám na výstavbu dotaci ve výši …………………………4,0 mil. K č.  
 
Naše hasičská zbrojnice je stará více jak 100 let a svým vnitřním uspořádáním vůbec neodpovídala bezpečnostním a 
hygienickým požadavkům. 
Objekt postrádal sociální zařízení a i další nezbytné vybavení. Předpokládáme, že hasičská zbrojnice bude předána naší 
jednotce  - Sboru dobrovolných hasičů  v měsíci říjnu t.r. 
 
 
4.  Oprava bytového domu č. 280 – byla již ukončena  a obecního ú řadu č. 250 – bude dokončena do konce  měsíce 
září 2006. 
Bytový d ům č. 280  - byl postaven před více než 40 lety a vyžadoval již nutnou opravu. Střešní eternitová krytina se 
nacházela ve špatném stavebně-tecnickém stavu, stejně jako střešní žlaby a svody. 
Došlo také k výměně dřevěných oken za okna plastová a k zateplení omítek. 
Náklad na opravu u bytového domu  č. 280 dle rozpočtu obnáší ……………………………………………………1,8 mil. K č 
a u bytového domu č. 250 a OÚ …………………………………………………………………………………………1,2 mil. K č 
 
 
5.  Regulace vodovodního toku  - Seziny -  
byla provedena v roce 2004 o celkovém nákladu ……………………………………………………………………...312 tis. K č. 
Při nadměrných srážkách docházelo k zavodnění přilehlých travních ploch a zahrad  v prostoru  Hlužek. 
 
 
6.  Oprava kotelny u mate řské školy -  
byla zahájena v roce 2004 a  vyžádala si náklad ve výši ……………………………………………………………453 tis. K č. 
V souvislosti se zrušením 3 ks velkých havarijních elektrických bojlerů na ohřev teplé vody pro školní jídelnu a chráněné 
byty byly realizovány nové tepelné zdroje, oprava a výměna krytiny a úpravy pro garážování auta a nosiče nářadí. 
 
 
7.  Zhotovení chodníku pod kostelem -  
bylo provedeno v roce 2004. 
Touto investicí došlo k vymezení státní komunikace, po které projížděly těžké dopravní prostředky a přitom ohrožovaly 
kolemjdoucí občany a zejména školní děti, docházející do 1. a 2. ročníku ZŠ a MŠ. 
Celkový náklad na výstavbu chodníku činil……………………………………………………………………………..600 tis. K č 
a na základě žádosti obdržela obec od MSK v Ostravě dotaci ve výši …….……………………………………….200 tis. K č. 
 
 
8.  Oprava obecní komunikace -  
Položení živičného koberce bylo dokončeno v roce 2003 na ulici Bartoškové a Sluneční v hodnotě ……………340 tis. K č. 
 
 
9.  Zhotovení chodníku na Hradecké ulici -  
v délce cca 200 m v zámkové dlažbě  bylo provedeno v roce 2005. 
Pořizovací náklad na investiční akci  činil………………………………………………………………………………..475 tis. K č 
a obec   po jednání na Moravskoslezském kraji obdržela dotaci ve výši ….………………………………………...200 tis. K č. 
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10.  Položení živi čného koberce   od křižovatky na Hradecké ul. podél obecního úřadu až po výjezd  z obce na Kyjovice  
zabezpečovala SÚS v Opavě s obcí. Obec se podílela z titulu uložení plynu na této investici částkou ve výši...750 tis. K č. 
 
 
11.  Před položením živi čného  koberce  -  musela obec po celé délce této státní komunikace odstranit staré 
chodníkové obrubníky a tyto nahradit po obou stranách novými. 
Zároveň byly podél této státní komunikace zhotoveny nové chodníky v zámkové dlažbě o celkovém 
nákladu………………………………………………………………………………………………………………..…….1,7 mil. K č. 
 
 
12.  Chodník v zámkové dlažb ě  -  byl proveden také v celém okruhu autobusového stanoviště až k poštovnímu úřadu 
v nákladech ………………………………………………………………………………………………………………..410 tis. K č. 
 
 
13.  Položení nové kanalizace ve státní komunikaci pod k ostelem  – v roce 2005. 
Původní betonová kanalizace v délce 110 m již nebyla funkční, odpadní a spodní vody pronikaly na povrch poškozené 
komunikace. 
Položením nové plastové kanalizace se havarijní stav v celém úseku odstranil.  
Celkový náklad na pořízení nové kanalizace činil…………………………………………………………………….. 360 tis. K č. 
 
 
14.  Výstavba parkovišt ě u obecního ú řadu 
Demolicí dvou dřevěných podnikatelských chatek vznikl ideální prostor pro umístění parkoviště. Tím se ve středu obce 
zlepšila bezpečnost a průjezdnost v obou směrech. 
Parkoviště má kapacitu pro 14 stání. 
Náklad na pořízení parkoviště v zámkové dlažbě činí…………………….….………………………………………..569 tis. K č 
a  obec  po  předložení  dokumentace  a  žádosti  obdržela od  Moravskoslezského kraje dotaci ve výši …….. 200 tis. K č. 
 
 
15.  Oprava obecní komunikace  
Položení živičného koberce bylo provedeno v r. 2005 na ul. Zahradní v hodnotě….570 tis. K č 
a v roce  2006 bude ještě v měsíci září položen živičný koberec na ul. Lihovarské  v předpokládané výši …….730 tis. K č. 
V současné době se na Lihovarské ulici dokončují práce s betonáži obrubníků a s opravou betonových vpustí, které 
provádějí pracovníci obecního úřadu. 
 
Dále počítáme ještě se zpevněním komunikace Lesní  k rodinnému domku p. Mgr. Perneckého  (dříve Široký) a se 
zřízením nového můstku přes protékající tok do Seziny cca v hodnotě …………………………………………….300 tis. K č. 
 
 
16.  Vedle výše jmenovaných investičních akcí a oprav musela být zabezpečována  a financována i řada  dalších oprav, 
vybavení  a nákupu zejména pro objekty základní školy, mateřské školy a školní jídelny cca v hodnotě 1,5 mil. K č. 
 
Nelze zapomenout také na :  
  
-  nákup soupravy komunálního nářadí – nosiče s žací lištou a adaptérem pro sněhovou frézu ve výši………..270 tis. K č 
-  provedenou výsadbu stromků podél komunikace a sadové úpravy uvnitř obce ………………………………...200 tis. K č 
-  a na provedenou demolici – havarijního objektu uvnitř obce v r. 2005 v hodnotě………………………………. 270 tis. K č. 
 
Závěrem bych cht ěl jménem zastupitelstva obce vyjád řit pod ěkování a uznání všem ob čanům, kte ří se podíleli na 
zvelebování a rozvoji naší obce. 
 

Ing. Zden ěk Vaněk 
starosta obce 
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Vážení spoluob čané  
Když  člověk prochází naší dnešní vesnicí, na každém kroku vidí veliké změny, které nejen zlepšují vzhled celé obce, 

ale přispívají i k lepším užitným hodnotám, které z nich plynou. 
Chtěl bych  se zmínit o bytovém domě č..p. 280 na  Slezské ulici za kostelem. Na jaře se tam provedla výměna oken 

za plastová, v loňském roce vchodové dveře a sklepní okna. 
Dále se provedla oprava střechy a komínů, včetně klempířských prací a vyměnila se střešní krytina.  Celý plášť  

bytového domu byl zateplen 10-ti cm polystyrénem. Nová fasáda umocňuje  celkový vzhled bytového domu, která pěkně 
zapadá do komplexu budov kolem. 

Zateplením celého objektu se zlepšila užitná hodnota celého domu. Při vytápění dojde k úspoře paliva. Všichni 
obyvatelé tohoto domu jsou se stavebními úpravami spokojeni. 

 Určitě jste si všimli, že kolem domu Obecního úřadu na Slezské ulici už je ze 3 stran postaveno lešení za účelem 
zhotovení nové fasády. Taktéž v tomto domě, který je ze 2/3 bytový, se provedla na jaře výměna oken, včetně oken na 
schodišti a nových vchodových dveří. Nová fasáda na tomto domě zlepší vzhled ve středu naší obce.  

Těmito stavebními úpravami jsme chtěli zpříjemnit a zkvalitnit bydlení našich spoluobčanů v těchto bytových domech. 
Vždyť dlouhá léta se do nich nevkládaly větší investice. Tyto stavební opravy a úpravy si vyžádaly nemalé investice, které 
přesáhly celkově částku 2 miliónů korun. Předpokládaná investice fasády na Obecním úřadě je asi 600 tis. Kč. 

Vážení spoluobčané! Končí další volební období a věřím, že budete kladně hodnotit to, co se v naší obci doposud 
postavilo a zrekonstruovalo pro  zlepšení, krásu, účelovost a užitnou hodnotu pro naše občany. 

Přejeme novému obecnímu zastupitelstvu, aby v tomto trendu pokračovalo, aby nadále byla naše obec krásnější  pro 
radost nás všech. 

 
Za komisi pro výstavbu 

Václav Hrbáč 

 
Komunální volby

Uplynuly 4 roky od komunálních voleb a jsou před 
námi další. Občané budou mít možnost zvolit si ze svých 
řad nové zastupitelstvo obce. Tentokrát mají široký výběr, 
neboť je 6 kandidátek a na každé z nich 15 občanů, kteří 
se ucházejí o funkci v zastupitelstvu obce. Ve srovnání 
s minulým obdobím je dnes větší zájem o práci 
v zastupitelstvu obce a tak občané mají možnost většího 
výběru. 

Komunální volby nelze srovnávat s volbami 
parlamentními. Doufám, že občané v naší obci budou 
uvážliví a zvolí si takové zastupitelstvo obce, které je 
bude reprezentovat, řešit jejich problémy a vytvářet dobré 
podmínky pro jejich klidný a spokojený život. 

Dnešní a minulé zastupitelstvo obce se snažilo tyto 
úkoly zabezpečovat s maximální snahou a možností, 
která celá naše společnost vytvářela. Ne všichni byli 
spokojení a nikdy nebudou. Jedni chtějí, aby finanční 
prostředky byly použity na sportovní činnost a druzí na 
kulturu a zapomínají na to podstatné a to je celkový rozvoj 
obce. 

Do obce za poslední období bylo vloženo přes 100 
milionů korun. Nebudu vyjmenovávat všechny stavby, 
které byly postaveny a zrekonstruovány. To provedli jiní, 
ale chtěl bych připomenout, že vesnice vždy produkovala 
zemědělskou činnost a to jak živočišnou, tak rostlinnou a 
tu je třeba udržovat a rozšiřovat a ne se jí zbavovat. 

Někteří nechtějí živočišnou výrobu, protože jim smrdí 
chlévská mrva, jiní si stěžují na zápach od krav a vepřů. 

Chtějí mít jen pěknou, čistou Pustou Polom. 
Zapomínají na základní životní potřeby občanů, které 

je nutno řešit a to především výstavbu a údržbu 
stávajících obecních objektů, vytváření nových pracovních 
míst pro občany, rozvoj obchodu a dopravy, podporu 
školství a zdravotnictví, starost o přestárlé občany, 
kterých bude stále přibývat, neboť populace obyvatelstva 
stárne.  

Současně je nutné zabezpečovat rozvoj kultury i 
masového sportu pro občany, hlavně pro mládež.  

Všechny tyto problémy lze řešit postupně, za 
předpokladu, že zastupitelstvo obce se ujednotí na řešení 
těchto problémů a chce v novém funkčním období splnit 
alespoň částečně programy jednotlivých politických 
subjektů a hnutí pro spokojenost občanů. 

Dnešní zastupitelstvo obce, i když nebylo ve všem 
jednotné, přece dokázalo pro naši obec udělat mnoho ve 
srovnání s jinými okolními obcemi. Za to patří poděkování 
všem členům zastupitelstva obce a hlavně starostovi. 

Chtěl bych vás všechny, prostřednictvím obecního 
zpravodaje požádat o to, abyste přišli k volbám a svůj hlas 
dali tomu, o kterém jste přesvědčeni, že tyto potřeby obce 
bude zabezpečovat.  

    
Ing. Havrlant 

místostarosta obce 
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Vážení spoluob čané, dáte nám op ět důvěru? 

 Ve dnech 20. a 21. října 2006 budeme po čtyřech 
letech opět přistupovat k volebním urnám, abychom si 
zvolili nové zastupitelstvo obce a ve většině volebních 
okrsků také nové senátory do Senátu ČR.  

KDU-ČSL (křesťanská demokratická unie – 
Československá strana lidová) se opět uchází o Vaši 
přízeň – chce získat Vaše hlasy. Co za to nabízíme?  

Jen úplně slepý člověk (a takový v Pusté Polomi není) 
by nemohl vidět velké změny v naší obci, které se zde 
udály po roce 1990. Naše obec zkrásněla nejen díky 
novým stavbám, ale i rekonstruovaným budovám, které 
září novotou.  

Investovalo se nejen do obecních budov, do základní 
a mateřské školy, do školní jídelny, do budovy 
zdravotního střediska, hudební školy, ale i do obecních 
komunikací, nových chodníků a kanalizace. Do investic 
patří také zakoupení malého, víceúčelového traktoru, 
který v létě seče trávníky na obecních prostranstvích a 

v zimě uklízí chodníky ke spokojenosti všech občanů. 
Poslední velkou investiční akcí je velkorysá rekonstrukce 
hasičské zbrojnice. Jsem si jist, že všichni hasiči 
v širokém okolí budou našim hasičům závidět takovou 
zbrojnici.  

Pokud bych chtěl vyjmenovat všechny investiční akce 
jen v hrubých rysech, nestačil by na to celý Zpravodaj. 
Celková výše všech akcí přesahuje částku 100 milionů 
korun. A to je úctyhodná částka pro obec naší velikosti.  

 A teď se jistě zeptáte, co s tím má společného KDU-
ČSL. Odpověď je jednoduchá. Ve všech volebních 
obdobích měli lidovci 40ti-50-ti% zastoupení v obecním 
zastupitelstvu a celých 12 let vedl naší obec starosta Ing. 
Zdeněk Vaněk. Jen velmi neinformovaný občan by mohl 
pochybovat, že lví podíl na tom jak dnes obec vypadá má 
právě náš současný starosta. Celých 12 let byl lídrem na 
naších kandidátkách a je lídrem i na kandidátce pro tyto 
komunální volby. Ing. Vaněk si zaslouží náš velký dík.  

  
            A co nabízíme v dalším funk čním období?  
  
1.         Především musíme zdárně dokončit všechny rozpracované investiční akce.  
2.         Chceme se pokusit získat finanční prostředky z evropských fondů na výstavbu čistírny odpadních vod. Čistička je 

už od padesátých let min. století ve všech programech (v minulosti národních výborů) a po roce 1990 
v programech všech zastupitelstev. Pro velkou finanční náročnosti se tato akce nikdy neuskutečnila. Zvládne to 
příští zastupitelstvo?  

3.         V naší obci bolestně chybí odpovídající kulturní stánek. Není kde pořádat plesy, taneční zábavy, ochotnické 
divadlo, zájezdová divadelní představení, koncerty a hudební vystoupení, není zde možnost ubytování 
příležitostných hostů v naší obci, velké rodinné oslavy, atd. Máme sice velkou sportovní halu, ale pro tyto účely 
není naše tělocvična  vhodná ani vybavená. Proto lidovci zastoupeni v příštím zastupitelstvu budou tuto akci 
podporovat a prosazovat.  

4.         Chceme i nadále zlepšovat vzhled naší obce výsadbou zeleně v nově vzniklých parčících, vybudovat nové 
chodníky, které zlepší nejen vzhled naší obce, ale i bezpečnost našich občanů. Tím, že zlepšíme vzhled naší 
obce, můžeme se ucházet o titul „Obec roku“ a tím získat další finanční prostředky, ale i věhlas naší obce.  

5.         Chceme prosadit vybudování nového hřbitova. Starý hřbitov u kostela již kapacitně vůbec nestačí a nový hřbitov 
bude projektován tak, aby ke všem hrobům byl pohodlný a snadný přístup. Nový hřbitov poslouží zejména 
budoucím generacím.  

  
Tento volební program KDU – ČSL chtějí prosadit a 

podporovat všichni ti, kteří se 20. a 21. října 2006 budou 
ucházet o Vaši přízeň, o Vaše hlasy.   

K sestavování kandidátky jsme přistupovali se vší 
odpovědností. Mám za to, že jsme vybrali dobře. Jsou za 
ní zkušení „harcovníci“. Celou jednu třetinu kandidátky 
tvoří ženy, a to považuji za velký přínos. Máme v úmyslu 
uspořádat předvolební shromáždění, na kterém budou 
všichni naši kandidáti představeni. Doba konání bude 
včas oznámena v místním rozhlase.  

 Vážení spoluobčané,  
věřte, že to s naší obcí myslíme dobře, jako tomu bylo 
doposud. Věřte, že máme upřímnou snahu dodržet vše,co 

slibujeme, a to je prosperita naší obce. A proto Vás 
vyzýváme – volte osvědčenou kvalitu – volte KDU – ČSL.  

  Za Vaše hlasy Vám už nyní děkujeme a všechny 
voliče zveme k volbám. 

 
 
 
    Za výbor MO KDU-ČSL  

    Jaroslav Krajzl  
    předseda MO KDU-ČSL 
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Vážení spoluob čané!  

Ve stejném termínu jako komunální volby se  
uskuteční i volby senátní v senátním obvodu č. 68 – 
Opava, který zahrnuje větší část našeho okresu. Do 
tohoto senátního obvodu patří také naše obec.  

Kandidátem za KDU-ČSL je pan Ing. Vojtěch Turek. 
Mnozí naši občané ho znají, zvláště ti, kteří pracovali 
v zemědělství. Dovolte mi, abych Vám ho stručně 
přestavil.  

Pan Ing. Vojtěch Turek se narodil 21.8.1947 v Brně. 
Vzhledem ke kádrovým problémům, musel své vzdělání 
absolvovat v několika etapách, až nakonec vystudoval 
Vysokou školu ekonomickou v Praze. Krátkou dobu 
pracoval jako ekonom. V r. 1871 se zapojil do analýzy a 
programování projektů informační techniky, převážně 
v resortu zemědělství a potravinářství.  

V této oblasti se posléze stal hlavním garantem za 
vývoj několika částí automatického systému řízení celého 

odvětví, (ve své době to byla špičková aplikace, která 
svým záběrem a prostorovými vazbami nebyla dlouho 
překonána) a v r. 1990 se na základě vybraného konkurzu 
stal ředitelem opavského odštěpného závodu Agrodata. 
Ještě v témže roce po komunálních volbách začal 
vykonávat funkci náměstka primátora města Opavy a 
potom nastoupil na pozici ředitele pobočky banky 
v Krnově, kde pracuje dodnes. Je ženatý, má dvě dcery a 
tři vnuky a je, jak sám říká, „stále se stejnou manželkou“.  

Vážení občané!  
Ing. Turek je profesně a intelektuálně fundovaný, je to 

muž ryzího charakteru a právě takoví by nás měli 
v nejvyšších politických funkcích zastupovat. Proto Vás 
vyzývám a doporučuji, do Senátu volte Ing. Vojtěcha 
Turka.   

 Jaroslav Krajzl  
předseda MO KDU-ČSL  

 

Hasiči jdou do voleb s vlastní kandidátkou  

Blíží se podzim a s ním volby obecních poslanců. 
Dobrovolní hasiči se také zaregistrovali jako Občanské sdružení a postavili vlastní kandidátku. Až budete před 

volbami zvažovat komu dáte svůj hlas, vzpomeňte si co všechno hasiči dělají pro obec, občany a naší mládež. Naši 
zástupci, které Vy zvolíte neaspirují na funkci starosty. Jsme největší zájmová organizace, která ze zákona zajišťuje 
požární bezpečnost. Provoz hasičárny a údržba techniky stojí určité finanční prostředky a ty je potřeba zajistit nejen 
z dotací, ale částečně i z obecního rozpočtu.Hasičárna bude nová, ale technika stará.Noví poslanci z řad našich hasičů 
se budou starat i o Vaše zájmy a problémy. 

Občanské sdružení dobrovolných hasičů děkuje za Vaši podporu. 
 
 
                                                                                                          Starosta SDH V Pusté Polomi 
                                                                                                             Štalmach Zdeněk 

 
Rekonstrukce Hasi čské zbrojnice                           

Věřím tomu, že v naší obci není 
člověka, který by nezaznamenal, jak 
se naše stará hasičárna  od jara 
mění v něco, co nám už teď leckdo 
v okolí závidí. 

Stavební firma Ostravské 
stavby, která získala zakázku na tuto 
rekonstrukci se během stavebních 
prací zavázala, že ji dokončí do 
konce září, což je o celý měsíc dříve 
oproti harmonogramu. Jediná 
prodleva by mohla nastat kvůli 
vjezdovým vratům. Na dodatečnou 
žádost sousedů této stavby bylo 
třeba změnit konstrukci z obyčejných 
zateplených vrat na vrata 

protipožární. To si vyžádalo 
dodatečné změny v projektu a kromě 
vyšší ceny se musela zadat nová 
objednávka na tyto vrata. Jenže 
firma, která je vyrábí se už 
nezavázala na původním termínu. 

Někteří občané se ptají, proč 
jsme přistoupili na přestavbu staré a 
nestavíme hasičárnu novou. 

O nové hasičské zbrojnici se 
v naší obci jedná už více jak 30 let. 
Všechny projekty ( a bylo jich 
několik) padly, protože se nakonec 
nerealizovaly. Např. stavba nové 
školy, skladů CO a pod. nebo prostě 
bylo třeba investovat peníze do 

jiných staveb a my hasiči jsme to 
plně chápali.Vždyť zvenčí ta naše 
Hasičárna nevypadala zase tak 
špatně. Horší to bylo uvnitř. 
Propadala se podlaha a po stropě 
jsme chodili po špičkách aby 
s někým nespadl a nezasypal naši 
techniku. Stavební úřad uvažoval o 
zastavení užívání. Dobrovolní hasiči 
si na vlastní náklady nechali 
zpracovat studii rekonstrukce této 
budovy, aby zastupitelstvo vidělo,jak 
to chceme a jak by to mělo asi 
vypadat. Obecní radní v čele se 
starostou obce nám doporučili ať 
žádáme Hasičárnu novou. Tohle byl 



 
 

 7 

pro nás jen sen. Vůbec jsme 
nedoufali, že by se mohl v současné 
době realizovat. Vždyť sehnat 
nějaké 2 miliony na rekonstrukci 
nebo min. 15 mil. na stavbu na 
zelené louce je ohromný rozdíl. 
Přesto jsme byli ujištěni,že náš 
starosta peníze sežene. Měli jsme si 
pouze vybrat místo. “Jenže!,, Od 
roku 89 obec přišla o všechny 
obecní pozemky uvnitř obce. Ty 
které jí zůstaly jsou malé a 
nevhodné. Rekonstrukce stavby na 
místě vyhořelého kina, kde by ve 
spodní části mohla být hasičárna, se 
nakonec změnila na demolici a 
zeleň. A stavět někde za vesnicí 
jsme nechtěli. Všichni víme,jak to 
vypadá v zimě např. směrem na 
Hlubočec, a kde musíme od 
vyhlášení poplachu vyjet do 10 
minut. Navíc i hasičárny navštěvují 

zloději. A nejsou tam malé hodnoty. 
Takto bych mohl pokračovat. 
Nakonec nám stavbu za vesnicí 
nedoporučili ani experti ze 
Záchranného hasičského sboru 
Moravskoslezského kraje. Proto nám 
zbyla jen rekonstrukce. Realizace 
této stavby neslouží jen pro hasiče, 
ale pro celou obec. Po dokončení to 
bude další krásná budova, na kterou 
budeme všichni právem hrdi. Bude 
v ní více místa pro techniku, zmizí 
starý oceloý stožár na sušení 
mokrých hadic. Zkrátka moderní 
budova se vším potřebným. Já už 
dnes můžu v předstihu poděkovat 
současnému zastupitelstvu obce, 
hlavně obecní radě v čele se 
starostou ing. Zd. Vaňkem, 
stavebnímu úřadu v P. Polomi a 
samozřejmě členům výboru 
dobrovolných hasičů za vyvíjení 

aktivity a spolupráci s těmito 
institucemi. Už jsem nastínil, že 
hasičárna v obci není jen záležitost 
dobrovolných hasičů, ale všech 
občanů. Proto Vás zveme na její 
slavnostní otevření. Zatím nevíme 
přesně kdy to bude, ale určitě Vám 
dáme včas vědět a doufáme, že se 
přijdete podívat. A komu to nevyjde 
může přijít i jindy. Rádi Vás naší 
novou hasičárnou provedeme. 

 
 
 

  Strosta SDH v Pusté Polomi                                                                                          

Polomi
              

 

LETNÍ TÁBOR 2006 - ANEB 13 DNÍ NÁM BYLO SKV ĚLE 

Bylo 16. července 2006. Sbalili jsme kufry a hurá na 
tábor. Bylo to již po desáté a po sedmé pod hlavičkou 
Pustopolomských hasičů, co se rozjel kolotoč senzačního 
hraní s dětmi. Na 
rekordních 60 dětiček 
čekala skvěle sehraná 
parta pod vedením hl. 
vedoucího Tomáše 
Skupiny. Někdo si možná 
řekne, že zorganizovat 
tábor musí být hračka, 
jenže pro nás příprava 
začíná již někdy v únoru a 
končí až koncem září, kdy 
se jezdí tábor zazimovat. 
Mezi tím povinné 
proškolení, shánění 
sponzorů, brigády na 
údržbu táborové 
základny, vymýšlení 
programu a další spousta 
věcí, bez kterých by tábor 
nemohl fungovat tak jak 
má. A že tomu tak je, 
svědčí fakt, že se nám 
děti do tábora zpátky 

každý rok rády vracejí, ba jich dokonce rok co rok přibývá 
a to je pro nás ta nejlepší známka i pocit, „že to asi 
děláme fakt dobře“. Jediná vada na kráse je, že stále 
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s námi jezdí více dětí přespolních než místních a to je 
trochu škoda, protože při ceně 2600 Kč na 13 dní se 
snažíme vyjít vstříc především místním. Ale zpět 
k letošnímu táboru, nejmladší účastnici bylo 5 let a 
nejstaršímu … to snad nebudu ani psát. Ale na věku 
přece nezáleží. Mladý je ten, kdo si umí hrát a to by měl 
umět každý správný vedoucí. 

Asi byste chtěli vědět, kde jsme se nacházeli? Již po 
osmé jsme navštívili táborovou základnu Plamen 
v Nových Těchanovicích. Je tam nádherně, dokola husté 
lesy, pod táborem bublající řeka Moravice, která se 

nabízela k tomu, abychom se ve dnech plného slunce, a 
že nám to letos vyšlo jak v pohádce, pršelo nám půl 
hodiny za celých 13 dní, vrhali do jejích chladivých vod. 
Tak jako byl krásný kraj kolem i ubytování bylo na úrovni. 
Již máme všechny stany pod novými krásnými plachtami. 
Sociální zařízení s nám taky podařilo zrenovovat a doplnili 
jsme si vybavení kuchyně. I na sportovní hry bylo místa 
dost, přibylo nám hřiště na basketbal. 

Sotva jsme se ubytovali , už se rozběhl seriál soutěží, 

her a bláznivých nápadů, kterých mají vedoucí 
připravených víc než dost. Letošní tábor měl název 
„Poklad kapitána Flinta“, takže se děti jakoby plavily 13 
dní po moři, plnily nejrůznější pirátské úkoly a 
v celotáborové hře bojovaly o kapitánův poklad. 
Nejzajímavější akcí byl asi celodenní výlet do 
zrenovovaného muzea Tatry Kopřivnice a cestou tam na 
bobovou dráhu v Tošovicích. Dalším nezapomenutelným 
zážitkem byl živý stolní fotbal, který jste mohli vidět i u nás 
Pusté Polomi na dni dětí v areálu SDH, poděkování za 
sponzorování patří panu Zdeňku Frankovi, dále nás 

navštívili chovatelé s  koňmi, na kterých 
si děti zajezdily, a hasiči z Vítkova. 
Uskutečnili jsme i mezitáborový turnaj 
se sousedním táborem, kdy děti sice 
prohrály v přehazované, ale vedoucí to 
zachránili výhrou ve volejbale. 
Dovedete si představit, když 60 lidiček 
ze všech sil fandí těm svým 
„Soptíkům“? Vedoucí sice z toho 
ochraptěli, ale mělo to význam. 
V programu nechyběla letos trošku 
netradiční stezka odvahy, karneval, 
táborová olympiáda, křest, bojová hra, 
táborová svatba, při táboráku jsme 
opekli buřty, uskutečnili jsme nějakou tu 
diskotéku a mnoho dalších atrakcí. A 
byl tu den poslední. Po snídani úklid 
tábora, zabalit kufr, poslední slavnostní 
nástup s předáním diplomů, medailí, 
cen, fotografií a hurá domů. I slzičky se 
objevily při loučení s kamarády a 
táborovými láskami, ale to už 
ke správnému táboru určitě patří. 

Jsem u konce s mým povídáním. 
Mám-li udělat úplnou tečku za letošním 
táborem, musím říci, že přes drobné 
nesnáze v podobě několika málo 
žihadel, odřenin a zvýšených teplot to 
byl tábor nejvydařenější, co jsme kdy 
měli. I když to někdo třeba vidí jinak. 
Poděkování patří všem, kteří jsou 
ochotni zcela zdarma a ve svém volném 
čase udělat něco prospěšného pro 
Vaše ratolesti. Sice nevím, kdo byl více 
unaven, jestli dětičky, nebo právě my – 

vedoucí, kuchařky, zdravotnice či pracovní četa, ale už 
teď vím, že za rok opět sbalím batoh. A tak se Vás ptám 
moji nejlepší táboroví vedoucí – půjdete do toho za rok se 
mnou zase znovu?  

Moc se na Vás a hlavně na děti těším - DÍKY. 
 

Za SDH Pustá Polom 
Tomáš Skupina 
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Něco z požárního sportu  

Letošní sezóna mužům začala někdy v měsíci květnu, 
kdy se zúčastnili okrskového kola v Kyjovicích, přes 
malou chybu se jim nakonec podařilo obsadit druhé místo. 
Pak nastal velký seriál závodů zvaný Okresní liga 
v požárním sportu, před posledním závodem mají naši 
„sporťáci“ zajištěný postup do finále, kde se kvalifikuje 16 
nejlepších týmů z okresu Opava, momentálně okupují 13 
pozici z 37 zúčastněných sborů. A kdo že vlastně jsou ti, 
drží prapor za naší obec? Stabilní sestava vypadá takto : 
Strojník – Lukáš Pavelek, narážeč – Tomáš Skupina, 
košař – Zdeněk Havrlant, béčkař – Radek Havrlant, 
rozdělovač –Martin Býma, pravý proud – Ondřej Pracný a 
levý proud – Ondřej Kubala. Do týmu patří rovněž 
náhradníci a to Vladan Trubecký, Martin Kotala, Dalibor 
Vavrečka, Tomáš Vybíral, Tomáš Grigarčík  a teprve 
patnáctiletý Tomáš Lichý, v kterém vidíme velkou 
perspektivu pro nadcházející sezónu. Družstvo se rovněž 
zúčastnilo i dvou mezinárodních závodů a to dalo by se 

říct největšího závodu na Slovensku v Rakové, škoda jen, 
že voda byla o něco rychlejší než nohy našich běžců, 
mohl s toho být krásný výsledek a mezidružebního 
závodu v Liptovském Mikuláši, kde naši hoši skončili 
nejlépe z Českých družstev. Pro příští sezónu máme ale 
větší cíle. Díky obecnímu úřadu se nám v současnosti 
staví nový závodní stroj, jelikož ten stávající již dosloužil a 
tak se letos slibovaná noční soutěž neuskuteční.Chceme 
se poprat a proniknout do nejužší špičky jak v okrese, tak 
i mimo něj… Družstvo závod od závodu zraje jako víno a 
tak se to dá očekávat… Potenciál na to určitě má. Teď 
k tomu ještě trošku hasičského štěstíčka a …. budeme 
novou hasičárnu doufám vyzdobovat i nějakými těmi 
poháry. 

 
Za SDH  
Tomáš Skupina 
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Věnujte pozornost komín ům, ur čitě se to vyplatí  

Ačkoli je podle kalendářestále měsíc září, mnohde již navečer občané svůj byt alespoň temperují. Jinými slovy pomalu 
bychom se měli připravit na topnou sezónu. 
A protože jsme již zaznamenali i požáry sazí v komíně, není na škodu si něco říci k problematice komínů. Kontrolu 
komína anebo jeho vyčištění prostřednictvím kominické firmy si dnes musí zajistit každý sám. A jak uvidíte z následujících 
řádků, nestačí nechat si komín zkontrolovat a vyčistit pouze jednou za rok. Například u komínů, kde je napojen spotřebič 
do výkonu 50 kW na paliva tuhá a kapalná by měl být komín kontrolován a čištěn až šestkrát ročně, u spotřebičů na 
plynná paliva dvakrát ročně, pokud je komín opatřený komínovou vložkou, až šestkrát ročně, pokud tomu tak není. Pokud 
jde o spotřebiče nad 50 kW na tuhá, kapalná i plynná paliva, pak je třeba zajistitčištění nebo kontrolu čtyřikrát ročně. U 
chalup a rekreačních chalup, které nejsou obývány celoročně, stačí komín nechat vyčistit a nebo zkontrolovat jedenkrát 
ročně. O výsledku kontroly musí kominík vystavit řádný doklad v souladu s vyhláškou MV č. 111/1981 Sb. s razítkem a 
podpisem. Doklad musí obsahovat datum kontroly a vyjádření, je-li anebo není-li komín schopen bezpečného provozu. O 
přezkoušení komínového tělesa je nutné požádat také před změnou otopného zařízení či změnou paliva. Někomu se to 
možná bude zdát přehnané, nicméně zanedbaný komín může způsobit požár. A během minulého topného období jich 
bylo hned několik. V důsledku spalování vlhkého (syrového) dřeva v kotlích na dřevo, kde dochází ke zplyňování dřeva 
totiž dochází k silnému zadehtování komínového průduchu a následně ke vznícení usazenin v komínovém tělese. Je-li 
navíc ještě na půdách v těsné blízkosti komínového tělesa hořlavý materiál jako seno, sláma, koberce aj., je neštěstí 
hotovo. Je třeba proto mít na paměti, že minimální vzdálenost hořlavých látek od komína je jeden metr. Ke komínům musí 
být volný a bezpečný přístup, stejně jako k čistícím dvířkům. 
Pozor je třeba také dát u krbů a krbových vložek na tuhá paliva. V případě rozhodnutí vybudovat si doma krb je třeba 
vždy vzít potaz stav stávajícího 
komínového tělesa a druh stropní 
konstrukce. Také je třeba dodržet 
návod na výrobců krbů a krbových 
vložek. 
A ještě rada, co je nutné 
zkontrolovat na komínovém tělese. 
Komín musí mít kompaktní 
neporušené zdivo, které musí být 
omítnuto a obíleno. Vymetací a 
vybírací otvory musí být opatřeny 
dvojitými plechovými nebo 
betonovými dvířky. Dvířka nesmí být 
poškozená a musí být dostatečně 
těsná. Majitelé rodinných domků by 
se měli přesvědčit, nejsou-li 
v komíně zazděny trámy. Je třeba 
dbát na řádné zaústění kouřovodu 
do komína a dodržení návodů a 
technických podmínek stanovených 
výrobcem tepelných spotřebičů. 
Pokud již dojde k požáru sazí 
v komíně, je nutné urychleně 
odstranit veškerý hořlavý materiál 
z blízkosti komínového tělesa. Hořící 
saze nikdy nehaste vodou, jelikož 
komín by mohl popraskat. Hasiči 
k uhašení hořících nebo doutnajících 
sazí používají zejména suchý písek. 
Každý požár bez odkladu ohlaste 
hasičům na linku 150 nebo 112. 
 
Převzato z Hasičských novin 
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Základní škola a Mate řská škola  

 
4. září začal i v naší škole nový 
školní rok. Do první třídy nastoupilo 
24 nových „prvňáků“, kteří 
slavnostně zahájili školní rok 
v obřadní síni obecního úřadu. Z 
okolních obcí se pro naši školu 
rozhodlo dalších 22 žáků, kteří u 
nás nastoupili do  5. a 6. ročníku. 
Všechny třídy naší školy si můžete 
prohlédnout na webových stránkách 
školy www.skolapustapolom.cz  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nové posily z řad dětí Pusté Polomi 
dostala i mateřská škola. 18 nových 
žáčků teď plně zaměstnává učitelky 
v naší školce... 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vážení rodi če, 

Řada z Vás naší škole velmi pomáhá svými sponzorskými dary, které nám významně 
ulehčují život. Této pomoci si velmi ceníme a věříme, že i do budoucna s Vámi budeme 
moci v této oblasti počítat. Každá krabice papíru, každá složka barevných výkresu, každý 
starší počítač, který už ve firmě dosloužil, či jakýkoliv finanční obnos jsou vřele vítány a 
umožňují nám více rozvíjet činnost pro Vaše děti. Ještě jednou Vám všem děkujeme. 
 

Mgr. Vlastimil Hrádek, ředitel školy 
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Víťa Dostál op ět na kole ve sv ětě 

Možná,že někteří z nás neví,že Vítězslav 
Dostál,občan Hlubočce,opět vyrazil na svém kole   
do světa. 
Legendární cyklista a cestovatel,který jako první 
Čech objel v letech 1994 – 1997 na kole celou 
zeměkouli, se po devíti letech vydává na další 
velkou cestu.Tentokrát hodlá projet úsek z Aljašky 
až do Ohňové země v Argentině! 
„Nosným motivem je silnice Panamericana,která 
začíná na Aljašce a končí na Ohňové zemi, 
v nejjižnějším městě na světě – v Ushuaii.Tak mě to 
nějak cestovatelsky vzalo,že bych se mohl pokusit ji 
zdolat,“ vysvětloval zrod myšlenky Víˇta,který 
projede celkem čtrnáct zemí.Čeká ho zhruba 25 tisíc 
kilometrů a celou cestu chce urazit za devět měsíců. 
Koncem července letošního roku Víťa vyrazil.Bohužel start se mu příliš nepodařil.Odletěl 
do Frankfurtu,odtud měl pokračovat do Kanady,když zjistil,že nemá kolo.To bylo před cestou  zabaleno rozložené 
v krabici,na které byla řádně vyplněná průvodka.Ztratilo se však   
na letišti v Ruzyni.Víťa se vrátil do Prahy a znovu zopakoval start své cesty. 
V současné době má již najeto okolo 6 000 km. 
 
Hodláte-li se dozvědět něco více,nebo Víťu povzbudit nějakou zprávou či vzkazem,vše je možné přes tyto internetové 
stránky:  www.panamericana.cz 
 
 
 
 

Základní škola Pustá Polom  

ve spolupráci s kult. komisí Obce Pustá Polom 

zve všechny příznivce „draků“ a  „dračího letu“  

na DRAKIÁDU 
Prezentace účastníků a start draků se uskuteční v neděli 15. října ve 14. 00 

na louce nad pustopolomským poldrem. Místo startu bude řádně označeno. Na kontrolní věži 

bude porota, která bude hodnotit draky. 

Pro všechny účastníky je v kulturním areálu NEW MEXICO připraveno bohaté občerstvení 

a v případě chladného počasí i teplý čaj pro malé i velké. 

V případě nepřízně počasí bude termín akce dodatečně upraven. 

Tisk:   TERA-ENGINEERING , Jan Kožiál, Klášt erní 36, 747 69  Pustá Polom, Mob.: +420  602 818 488 

Pokud máte zájem o zveřejnění příspěvku ve zpravodaji, kontaktujte níže uvedenou redakční radu. Vaše příspěvky  prosím dodávejte nejlépe 
v elektronické podobě. Má-li kdokoli z občanů Pusté Polomi zájem na spolupráci při tvorbě ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-li připomínky, náměty, 
rady a doporučení – velmi rádi si je vyslechneme. 
 
Uzávěrka p říštího vydání bude 5. 12. 2006 
 
Redakční rada: 

Vít Čerbák    Vlastimil Hrádek   Radmila Havrlantová 
Pustá Polom, Na Dvorku 260  Pustá Polom, Krátká 302  Pustá Polom, Podvihovská 77 
email: vit.cerbak@seznam.cz  email:  hradek.v@seznam.cz email: nota.n@seznam.cz 


